

B46 2004年第10號法律公告

2004年第5期憲報第二號法律副刊

L. S. NO. 2 TO GAZETTE NO. 5/2004

L.N. 10 of 2004 B47

2004年第10號法律公告

L.N. 10 of 2004

《2004年銀行業條例(修訂第81(6)條)公告》

(根據《銀行業條例》(第155章)
第81(6A)條訂立)

1. 生效日期

本公告自2004年4月1日起實施。

2. 認可機構放款的限度

《銀行業條例》(第155章)第81(6)條現予修訂——

- (a) 在(i)段中，廢除末處的句號而代以分號；
(b) 加入——

“(m) 為施行香港按揭證券有限公司設立的“有擔保通過按揭證券化計劃”而委予以下任何公司的義務所引致的對以下公司承擔的財務風險——

- (i) 香港按揭證券有限公司；或
(ii) 任何發行與該計劃有關的按揭證券的公司。”。

財政司司長
唐英年

2004年1月27日

註釋

本公告修訂《銀行業條例》(第155章) (“本條例”) 第81(6)條以訂定就香港按揭證券有限公司 (“證券公司”) 的“有擔保通過按揭證券化計劃”而對證券公司或任何發行與該計劃有關的按揭證券的公司 (“有關公司”) 承擔的財務風險而言，在該等財務風險是為施行該計劃而委予證券公司或有關公司的義務所引致的對證券公司或有關公司承

BANKING ORDINANCE (AMENDMENT OF SECTION 81(6))
NOTICE 2004

(Made under section 81(6A) of the Banking Ordinance
(Cap. 155))

1. Commencement

This Notice shall come into operation on 1 April 2004.

2. Limitations on advances by authorized institutions

Section 81(6) of the Banking Ordinance (Cap. 155) is amended—

- (a) in paragraph (i), by repealing the full stop at the end and substituting a semicolon;
(b) by adding—

“(m) any financial exposure to any of the following companies arising from the obligations placed upon the company for the purposes of the Guaranteed Mortgage-Backed Pass-Through Securitisation Programme set up by The Hong Kong Mortgage Corporation Limited—

- (i) The Hong Kong Mortgage Corporation Limited;
or
(ii) any company that issues mortgage-backed securities in connection with the Programme.”.

Henry TANG
Financial Secretary

27 January 2004

Explanatory Note

This Notice amends section 81(6) of the Banking Ordinance (Cap. 155) (“the Ordinance”) to provide that any financial exposure to The Hong Kong Mortgage Corporation Limited (“HKMC”) or any company that issues mortgage-backed securities in connection with the HKMC's Guaranteed Mortgage-Backed Pass-Through Securitisation Programme does not form part